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Schůzi zahájil předseda VEZ O. Liška v 8.00 hod. Připomněl, že k přípravě pořadu ho
poslanci zmocnili na minulé, 23. schůzi výboru dne 24. října, a to usnesením č. 170. Pozvánky
byly  všem  včas  rozeslány  a  návrh  pořadu  mají  poslanci  ve  svých  deskách.  V následném
hlasování poslanci souhlasili s návrhem pořadu /hlasování 8-0-0/. 

Schválený návrh pořadu  
1. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2008 /sněmovní tisk

299/: kapitola 398 – Všeobecná pokladní správa – v tom:
- odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU
- financování  společných  programů  EU  a  ČR  ze  státního  rozpočtu  a  projektů

Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů Švýcarsko-české spolupráce
2. Sdělení předsedy
3. Různé

1. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2008 /sněmovní
tisk 299/: kapitola 398 – Všeobecná pokladní správa – v tom:
- odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU
financování  společných  programů  EU  a  ČR  ze  státního  rozpočtu  a  projektů
Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů Švýcarsko-české spolupráce

Příslušná  kapitola  státního  rozpočtu  byla  výboru  přikázána  usnesením  Poslanecké
sněmovny č. 432 ze dne 23. října.  Poslanci do svých materiálů dostali  podkladový materiál
zpracovaný ministerstvem financí /v příloze/. 

Bod  uvedl  v rámci  podkladového  materiálu  náměstek  ministra  financí  Ing.  Eduard
Janota. Pokud jde o stranu výdajů, bude odvod ČR nižší než v minulosti, což se promítne do
závěrečného vyúčtování za rok 2007 i 2008. Do roku 2013 by se měla udržet současná struktura
zdrojů, pak by mělo dojít ke změně. Zdůraznil, že ČR bude vystupovat proti korekci rabatu Velké
Británie. Pokud jde o stranu příjmů, informoval, že nevyčerpané prostředky byly převedeny do
rezervních fondů, kde se během posledních 3 let nakumulovalo 37 miliard korun. Změnou je, že
jednotlivé resorty dostaly takový rozpočet, který samy prokázaly z minulých let. Na závěr nám.
E. Janota shrnul, že na celkovou finanční bilanci má podstatný vliv stav kurzu, přičemž česká
vláda pracuje s kurzem z dubna t.  r. Jelikož česká koruna stále  posiluje,  může být konečný
výsledek jiný. Zmínil také změnu rozpočtových pravidel, které začnou platit od příštího roku.
Pokud  jde  o  čerpání  evropských  fondů,  dojde  k podstatnému  zjednodušení.  Když  nebudou
vyčerpány prostředky z rezervních fondů, může je vláda použít na jiný účel, nebo je promítne na
zlepšení salda rozpočtu. Změní se také technika nevyčerpaných prostředků, jelikož se nebudou
již převádět do rezervních fondů. Nepromítnou se do salda rozpočtu a nebude tak docházet ke
zpětné kumulaci rozpočtových položek. Pokud jde o čistou pozici, odhaduje se, že ČR vyčerpá
44 miliard korun a odvede 31,7 miliard korun, což činí plusovou pozici 12,3 miliard korun.
Konečná pozice může být ale ještě ovlivněna tím, kolik operačních programů se schválí  do
konce roku.  Schválením jednotlivých programů by vznikla  možnost  načerpat  zálohy a čistá
pozice by se tak zlepšila.

Zpravodaj  J.  Bauer na  úvod  poděkoval  nám.  E.  Janotovi  za  jeho  představení
problematiky. Ministerstvo financí odvádí dobrou práci a nemělo by být adresátem případné
kritiky za nedostatečné čerpání evropských peněz; to je spíše rezortní záležitostí. Pravdou je, že
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v poslední  době  si  ČR  v této  oblasti  nevede  moc  úspěšně.  Upozornil,  že  rozpočet  EU  je
koncipován jako vyrovnaný. ČR má teoretickou možnost dosáhnout čerpání až 90 – 100 miliard
korun, tudíž je nutné na všech úrovních maximalizovat snahy o čerpání evropských prostředků,
což je povinností všech rezortů. Na závěr se zeptal, zda tradiční vlastní zdroje stojí mimo státní
rozpočet.   

V rozpravě zmínil posl.  P. Bratský poznatky ze schůzí podvýboru pro evropské fondy,
který sleduje jak čerpání z minulých let, tak budoucí možnosti. Je pravdou, že ministerstva se
potýkají s problémy a zvláště na MPSV je momentálně nejtíživější situace. Zároveň však od
zástupců  jednotlivých  ministerstev  zaznívá,  že  jsou  to  hlavně  rozpočtová  pravidla  určená
Ministerstvem financí, která ztěžují proces čerpání. Zajímal se tedy, zda vedle zmíněných změn
rozpočtových  pravidel  bude  následovat  další  zjednodušení  procesu,  za  což  by  se  osobně
přimlouval. 

Posl.  J.  Bauer se zeptal,  zda konečný stav salda z let  2004 a 2005 je  považován za
úspěch, či nikoliv. Dále ho zajímal následný postup, když ČR nevyčerpá všechny připravené
finance; vyčerpat všechny prostředky se nepodařilo ještě žádné zemi. Jak se tedy potom rozdělují
a jak probíhají následné kontroly? Pana náměstka se taky zeptal, jakým způsobem se podílely
organizační složky státu na prohlubování deficitu státního rozpočtu. Na závěr požádal 
o  vyjmenování  konkrétních  projektů,  které  se  realizovaly  na  české  straně  v rámci  volných
finančních prostředků z programu Společenství uhlí a oceli.

Posl.  P. Krilla zaujala  zmínka  o české pozici  k rabatu  Velké  Británie  po roce 2013.
Zajímal se, zda jsou naše snahy reálné a zda má ČR v této věci nějaké spojence. Dále požádal 
o  vysvětlení  praktického  postupu hrazení  českého odvodu do evropské pokladny – platí  se
kvartálně, nebo jiným způsobem?

Nám.  E.  Janota nejdříve  reagoval  na  poznámku  posl.  P. Bratského:  proces  čerpání
evropských  fondů  je  opravdu  složitý,  ale  důvodem je  zbytečně  velké  množství  operačních
programů. Ministerstvo financí čerpání nekomplikuje, pravdou však je, že nelze ušít rozpočtová
pravidla  úplně  na  míru  evropským  fondům.  K otázce  posl.  J.  Bauera  na  tradiční  zdroje
odpověděl, že v rámci EU probíhá bezcelní styk a pokud jde o třetí země, zůstává 25 % cla v ČR
a 75 % je součástí odvodu do EU. K čisté pozici ČR za minulá léta uvedl, že výsledky jsou již
uzavřené, ovšem lze vylepšit ještě čistou pozici za letošní a příští rok, pokud bude probíhat lepší
čerpání peněz z programu let 2004 – 2006. 

Spolupracovník nám.  Janoty  k vlastním  zdrojům  doplnil,  že  se  prostředky  odvádějí
měsíčně, zdroje z HND a DPH se pak odvádějí 1/12 na základě rozpočtu EU. V tomto systému
existují výjimky, když například v prvních měsících roku dochází k navýšení splátek a v průběhu
roku se zase snižují. Ke speciálnímu fondu uhlí a oceli informoval, že šlo o reziduum dřívějšího
společenství a byl již zrušen. Finanční prostředky se převedly na speciální účty, ze kterých je
v současnosti hrazena především oblast vědy a výzkumu v sektoru uhlí a oceli. 

Po skončení rozpravy navrhl zpravodaj  J. Bauer usnesení, kterým by výbor doporučil
Poslanecké  sněmovně  vyslovit  souhlas  s projednávaným  materiálem  a  zmocnil  zpravodaje
výboru, aby toto usnesení předložil na schůzi rozpočtového výboru při projednávání vládního
návrhu zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2008 za účasti zpravodajů ostatních
výborů. 

Poslanci takto koncipované usnesení přijali  /usn. č. 171, hlasování 9-0-1 je zachyceno
v příloze/.

2. Sdělení předsedy

Př.  O.  Liška informoval,  že  portugalský  parlament  spolupořádá  s Evropským
parlamentem čtvrté meziparlamentní  setkání na téma Budoucnost Evropy, které by tentokrát
mělo být věnováno tématu ratifikace a implementace Reformní smlouvy. Toto meziparlamentní
setkání  se uskuteční  ve dnech 3.  a 4.  prosince,  což je v PS zrovna plenární  týden.  Požádal
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poslance o nominace za jednotlivé politické strany, aby bylo možné přijmout příslušné usnesení a
požádat o schválení cesty organizační výbor. Na základě nominací pak poslanci přijali usnesení,
kterým doporučují  organizačnímu výboru,  aby schválil  účast  poslanců Ondřeje Lišky, Pavla
Vanouška, Jana Bauera a Soni Markové a náhradníků Petra Krilla a Rudolfa Kufy na zahraniční
cestě do Bruselu, která se uskuteční na pozvání prezidenta Evropského parlamentu Hans-Gerta
Poetteringa a předsedy portugalského Shromáždění republiky Jaime de Gamy ve dnech 3. – 4.
prosince t. r. Zároveň pověřují předsedu výboru pro evropské záležitosti Ondřeje Lišku, aby toto
usnesení předložil předsedovi Poslanecké sněmovny k projednání v organizačním výboru /usn.
č. 172, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Dále př. O. Liška upozornil poslance, že ve svých materiálech naleznou pozvánku na
výjezdní schůzi výboru do Karlovarského kraje, která se uskuteční od 7. do 9. listopadu. 

Operativní záležitostí byla žádost od studentů z Jihočeské univerzity, kteří se přijeli v den
konání schůze výboru podívat do Senátu a zároveň vyjádřili zájem setkat se se členy výboru pro
evropské záležitosti. Požádal poslance, aby se v případě možnosti se studenty setkali. 

Na závěr se př. O. Liška zabýval svoláním a přípravou pořadu příští schůze. Navrhl
přijmout usnesení, kterým výbor zmocňuje předsedu výboru ke stanovení termínu příští schůze,
k jejímu svolání a k přípravě jejího pořadu. Poslanci usnesení přijali /usn. č. 173, hlasování 
10-0-0 je zachyceno v příloze/.

3. Různé

K tomuto bodu nevystoupil žádný poslanec.

Schůze skončila v 8:55 hodin.

/zapsala Veronika Syková/

Petr Bratský v. r. Ondřej Liška v. r.
ověřovatel výboru předseda výboru

4


	Schválený návrh pořadu

